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Voorwoord 
Geen klassieke tonen in het hart van Fryslân. Geen jongeren op een groot podium, gedirigeerd door 
een gelouterde musicus, in de rug gesteund door het Noord-Nederlands Orkest. Geen biertje in de 
zon, geen spelende kinderen in de schaduw van het podiumdoek.  

Geen masterclass, geen voorstelling van Anders! en geen muziek in Neushoorn. Geen kindertheater, 
geen romantisch vioolconcert in het Koepeltheater en geen beweging of geluid in al die andere 
plekken in het historische centrum van Leeuwarden. Zelfs geen regen… 

Voor het eerst in bijna tien jaar geen CityProms. Het mocht niet, het kon niet. Zoals er het afgelopen 
jaar heel veel niet doorging. We beleven een tijd waarin we elkaar stevig willen vasthouden, maar 
ook dat mag niet. Slechts een elleboog of vuistje is toegestaan. Lockdown, mondkapjes, avondklok, 
thuiswerken: het lijkt wel alsof we in een slechte film terecht zijn gekomen. 

2021 is het jaar van het perspectief: er zijn vaccins ontwikkeld en ook al verloopt de vaccinatie 
moeizaam, we worden langzaam beter. Het is iets waar wij ons aan moeten vasthouden. Want we 
missen de muziek en ons publiek. We missen het werk dat zich nu al veel te lang afspeelt achter een 
beeldscherm. 

Tussen het thuisonderwijs, de frustraties van opgroeiende pubers en de periodes van quarantaines 
door, denken we aan later. Aan de tijd dat we weer normaal kunnen leven. En tot het zover is, 
werken we achter de (beeld)schermen gewoon door. Zodat we straks met onze prachtige 
programma’s weer van waarde zullen zijn. Zodat CityProms met hernieuwde muzikale energie de 
harten van heel veel mensen zal verwarmen. Dat is misschien wel belangrijker dan ooit. 

Dat we ook in 2020 niet hebben stilgezeten, dat er ondanks alle beperkingen toch nog prachtige 
muziek klonk die ontroerde en vervoerde, dat lees je in dit eindverslag.  

Margot Hoiting.  
Directeur CityProms Festival  

Foto Ruben van Vliet 
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Geen CityProms 2020 
Verschillende media berichtten over de afgelasting van het festival in juni 2020. Ze schreven over het 
plan om het festival een jaar uit te stellen. Dit nieuws kwam niet als een verrassing. Ingegeven door 
hoop en optimisme toonde onze festivaldirecteur Margot Hoiting zich namens haar collega’s 
strijdbaar. “Reken erop dat we het jubileum volgend jaar uitgebreid vieren”, schreef ze in het 
persbericht dat 15 april naar de media werd verstuurd. 

Het wegvallen van het festival was geenszins het sein om de werkzaamheden te staken. Achter de 
schermen werd koortsachtig gewerkt aan een programma, later in het jaar. Het najaarsprogramma 
ging uiteindelijk zelfs ook door, al was corona opnieuw in fases een spelbreker. 

In juni deden we mee aan Festivals for Compassion. Hierin toonden Europese festivals compassie en 
solidariteit met een eigen versie van het muziekstuk ‘Thin Air’. Het nummer was speciaal vanwege 
corona geschreven door de Componist des Vaderlands Calliope Tsoupaki. Elk festival koos zijn eigen 
artiest en instrument. 

Voor CityProms vertolkte Thorwald Jørgensen het stuk op zondag 28 juni. Hij werd begeleid door de 
Russische pianiste Kamilla Bystrova.  

Thin Air ging op 20 juni in première tijdens het Holland Festival op NPO Radio 4. Daarna reisde het 
werk als een 
compassie-estafette 
door Europa en was 
digitaal te volgen. 
Meer dan vijftig 
nationale en 
internationale 
festivals haakten 
uiteindelijk aan, 
waaronder Helsinki 
festival, London 
Festival of Baroque 
Music en het Vilnius 
Festival uit Letland. 

 

  

Foto Simon Vlas 
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Toch nog genieten met Kleintje CityProms 
We vierden in oktober een beetje feest met Kleintje CityProms: een speciaal programma met 
bijzondere optredens van klassieke topsterren, gratis toegankelijk voor iedereen, in Leeuwarden. 
Ook werd er geproost op de landelijke erkenning die het festival kreeg met de door het rijksfonds 
toegekende steun van 600.000 euro. 

In verband met corona was het aantal plaatsen natuurlijk beperkt. En helaas gingen sommige 
voorstellingen niet door. Dat gold voor de voorstelling van de inclusieve muziektheatergroep 
Anders!. Ook het programma ‘Muziekinstrumenten maken van afval’ van geluidskunstenaar Jacob 
Plooij in Wijkcentrum Heechterp Schieringen ging vanwege corona niet door. 

Voorstellingen Kleintje CityProms 

Matangi Quartet & Carel Kraayenhof 
Wat Beethoven was voor de klassieke muziek is Astor Piazzolla voor de tango. Carel Kraayenhof en 
Matangi Quartet verbinden deze twee iconen uit de muziekwereld met het programma Beethoven 
vs. Piazzolla. De Harmonie was dinsdag 13 oktober de even prachtige als passende locatie van dit 
sfeervolle, hoogwaardige muzikale hoogstandje.  

 

Foto Ruben van Vliet 
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Matangi Quartet 
Het Matangi Quartet is opgericht in 1999, tijdens de studie van de jonge musici aan het Koninklijk 
Conservatorium in Den Haag en het Rotterdams Conservatorium. In 2003 voltooide Matangi de 
tweejarige voltijdopleiding aan de Nederlandse Strijkkwartet Academie onder leiding van Stefan 
Metz (cellist Orlando Kwartet). In het kader van de academie kreeg het Matangi Quartet les van 
wereldberoemde musici onder wie de leden van het Amadeus Kwartet. Verder werd het kwartet 
enkele jaren intensief begeleid door Henk Guittart (altviolist Schönberg Kwartet). Inmiddels is het 
Matangi Quartet uitgegroeid tot een vaste speler op de kamermuziekpodia in Nederland en 
daarbuiten. 

Carel Kraayenhof 
Carel Kraayenhof is sinds het 
koninklijke huwelijk in 2002 zonder 
twijfel hét tangofenomeen van 
Nederland. Tijdens een prachtige 
vertolking van Adiós Nonino van Astor 
Piazzolla zagen meer dan 55 miljoen 
mensen wereldwijd de ‘traan van 
Máxima’. Het unieke geluid van 
Kraayenhof is ook bij menig dirigent 
niet onopgemerkt gebleven. Het 
album Guardians of the Clouds met 
Ennio Morricone en de samenwerking 
met Kristjan Järvi zijn daar het 
levende bewijs van. Bijzonder zijn ook 
de cd met het Metropole Orkest én 
zijn solo-optredens bij het Rundfunk Sinfonie Orchestra (Berlijn) en het Orchester Niederösterreich 
(Wenen). Hij trad in de hele wereld op. In 2018 ontving Kraayenhof de Edison Oeuvreprijs World 
voor zijn jarenlange bijdrage aan de wereldmuziek en de tango in het bijzonder. 

Ekaterina Levental 
In Schoppenvrouw vertelde mezzospraan, harpiste en theaterperformer Ekaterina Levental, het 
verhaal van haar oma Dora Gorohovskaya en vier vrouwen van dezelfde generatie: Anne Frank, 
Marilyn Monroe, Maria Callas en Ulrike Meinhof. Dat gebeurde op 6 oktober in De Harmonie. 
Schoppenvrouw is het derde deel van een autobiografisch drieluik. Tijdens CityProms 2018 oogstte 
Levental veel succes met de eerste twee delen: De Weg en De Grens. Schoppenvrouw staat voor 
goed verhaal, een prachtige enscenering, een vurige vertolking en prachtige zang en muziek.  

5 iconen, 5 thema’s, 5 clichés en 5 vrouwen 
Schoppenvrouw toont de kracht van vijf legendarische vrouwen die zich vrijvochten en een legende 
werden. Schoppenvrouw is een ode aan hoop en vrijheid. Het is een verhaal over de angst, die 
steeds weer de vrijheid blokkeert. De vrijheid om aan ons eigen plakboek te ontsnappen; en om te 

Foto Ruben van Vliet 
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mogen veranderen. Ekaterina Levental vertelt dit verhaal in een raamvertelling die gebaseerd is op 
haar eigen jeugd. Het verhaal gaat dus ook over haar oma Dora Gorohovskaya, met wie ze haar 
slaapkamer deelde. Deze oorlogsheldin werd op handen gedragen. In tijden van nood wist zij hoe ze 
moest helpen. Maar thuis was ze een tiran met wie het dagelijks leven een hel kon zijn. Het gedrag 
van oma Dora stak schril af tegen het beeld dat de buitenwereld koesterde. In die intimiteit roept 
Levental deze vijf vrouwen op. Door klank worden hun kracht en onmacht voelbaar. Ze speelt en 
zingt in deze aangrijpende performance, begeleid door prachtige muziek. 

Oezbekistan 
Ekaterina Levental werd 
geboren in Tasjkent, de 
hoofdstad van 
Oezbekistan, een republiek 
in de voormalige Sovjet 
Unie. Zij studeerde zang 
aan het Koninklijk 
Conservatorium Den Haag 
en harp aan de 
Conservatoria van 
Enschede, Detmold 
(Duitsland) en Rotterdam. 
Voor beide behaalde zij het 
cum laude haar master 
diploma. Ekaterina maakt 
op dit moment carrière als 
operazangeres en 
theaterperformer. Zij werkt mee aan de producties van verschillende operahuizen en 
muziektheatergezelschappen en maakt eigen theaterproducties waarin zij haar talenten en 
mogelijkheden combineert. Samen met Chris Koolmees ontwikkelt Ekaterina onder de naam LEKS 
Compagnie diverse muziektheaterprojecten zoals Pierrot Lunaire 2.0, La Voix Humaine FaceTime en 
het autobiografische drieluik De Weg – De Grens – Schoppenvouw. 

Grenzeloze Muziek 
Sinds de eerste editie van Grenzeloze Muziek in 2018 kan het CityProms-publiek jaarlijks genieten 
van hun muziek waarvoor ze steeds veel lof oogstten.  Op zaterdag 10 oktober nodigden zij hun 
publiek uit in De Harmonie voor hun performance, met ditmaal Arnold Helmantel als 
presentator, bekend als voorlichter bij Tûmba.  

Foto Ruben van Vliet 
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Foto Ruben van Vliet 

Binnen Grenzeloze Muziek delen en geven Nieuwe Nederlanders uitdrukking aan hun verschillende 
culturele achtergronden door hun traditionele muziek op een creatieve manier met elkaar te 
combineren. Het gezelschap werkt in de vorm van workshops die toegankelijk zijn voor nieuwe 
deelnemers. De workshops worden geleid door Jelena Vesković (koordirigent en harpist) en Melisa 
Delgade Beresi (altviolist), beiden werken voor Embrace Nederland en waren ooit zelf Nieuwe 
Nederlanders. 

 

‘Our goal is to bring different people of different backgrounds together through the power of 
music making.’ 

 

Kinderprogramma 
Het Boompje (4+) 
Het kleine boompje is niet gelukkig, want het heeft geen zachte groene blaadjes, maar harde, 
stekelige naaldjes. En ze wil graag net zo mooi zijn als de andere bomen. Uiteindelijk gaat haar wens 
in vervulling, maar anders dan ze had gedacht…  
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Op 3 oktober genoten kinderen in de Westerkerk van Het Boompje: een kinderopera, gebaseerd op 
een oud gedicht van Friedrich Rückert: Vom Baümlein, das andere Blätter hat gewollt (1813), en het 
daarop geïnspireerde prentenboek dat bijna iedere kleuter kent: Het Boompje van Loek Koopmans 
(uitgeverij Christofoor, 2008). De Utrechtse dichter en (jeugd)librettist Ruben van Gogh maakte voor 
muziekgezelschap Alle Hoeken van de Kamermuziek van dit tijdloze verhaal een hedendaagse, 
poëtische en grappige versie, voor de allerkleinste operabezoekers. Bastiaan Woltjer schreef hier 
sfeervolle en tegendraadse muziek bij waarin je de seizoenen hoort verstrijken. En hij bewijst met 
zijn muziek ook dat een opera kan swingen! 

 

Foto Ruben van Vliet 

Ik kan ruisen, ik kan zwiepen, ik kan zwaaien 
En ik fluister als de wind ineens gaat waaien…. 

Alle hoeken van de kamermuziek 
Alle Hoeken van de Kamermuziek bestaat oorspronkelijk uit Bastiaan Woltjer, Anneke Wensink en 
Rudi van Hest. Drie musici kennen elkaar sinds hun tijd bij het Ricciotti Ensemble. Daar ontdekten ze 
hun gezamenlijke liefde voor het spelen voor kinderen. Uitgangspunt bij de voorstellingen van Alle 
Hoeken van de Kamermuziek is het op het podium brengen van nieuw gecomponeerde, live 
gespeelde muziek voor kinderen in een theatrale setting. 
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Geel (2+) 
Op zondag 4 oktober vond in Theater De Bres de muziekvoorstelling Geel plaats. Geel is een 
muziekvoorstelling waarin niet wordt gesproken en waarin de instrumenten de stemmen zijn. In 
Geel word je meegenomen in een gele wereld waar alles, maar dan ook echt alles, geel is. Zelfs de 
bezoekers zitten op gele kussentjes. Geel is de kleur van de zon, van blijdschap. Met haar mimespel 
laat Anastasiia Liubchenko allerlei grappige gele bewoners tot leven komen. De originele livemuziek 
van Thijs Felperlaan en Yung-Tuan Ku verhoogt hierbij de magie.  

 

Foto Henk Haar 

Over Mime Wave / Anastasiia Liubchenko 
Afgestudeerd in Kiev (Oekraïne) in pantomime en regie voor animatie, volgde Anastasiia Liubchenko 
de mime-opleiding in Amsterdam. Ze speelde in meerdere kinderproducties en maakte vier eigen 
voorstellingen voor volwassenen. Liubchenko schildert en past deze creatieve discipline toe in haar 
theatervoorstellingen. Zowel haar schilder-, als theaterstijl zijn fantasievol, humoristisch en 
relativerend. Ze werkt met thema’s die sociale betrokkenheid tonen en ze gaat emoties niet uit de 
weg. 
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Website CityProms.nl 
Website rapportage: 
Onderstaande grafieken geven een beeld van het bezoek aan de website van CityProms in 2020 ten 
opzichte van 2019. In de grote hoeveelheid beschikbare data van Google Analytics is een keuze 
gemaakt voor 3 onderdelen: 

1. Bezoek website per week t.o.v. 2019 
2. Geografische spreiding bezoekers 2020 
3. De best bezochte pagina’s binnen de website 

 
Bezoek website per week 2020 (blauw) en 2019 (oranje) 

 

Geografische spreiding bezoekers 2020 
Deze grafieken tonen het aantal bezoekers en uit welk land en welke Nederlandse provincie zij 
komen. 
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De best bezochte pagina’s binnen de website 
 

Deze tabel toont het aantal weergaven per pagina in de 
website. De “/” is de homepage en het best bezocht.  
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Een evenement organiseren in coronatijd 
Hoe is het om een evenement te organiseren in coronatijd? Met Margot Hoiting en Jan Gaastra 
kijken we terug op Kleintje CityProms. “Het was een achtbaan. Maar van uitstel kwam gelukkig 
geen afstel.” 

Op 30 september stond het openingsconcert van Kleintje CityProms gepland. Een optreden van 
Matangi Quartet en Carel Kraayenhof in het Koepeltheater. “Kort na het afgelasten van CityProms 
stond wel vast dat we een najaarsprogramma wilden organiseren”, zegt festivaldirecteur Margot 
Hoiting. “We wilden mensen heel graag een muzikale oppepper geven.” 

CityProms zou in juni voor de tiende keer plaatsvinden. De vierdaagse jubileumeditie staat daarom 
dit jaar gepland. Hoiting: “We noemen onszelf een festival voor iedereen. Voor jong en oud, voor 
alle groepen en culturen. Als je werkelijk inclusief wilt zijn, moet je er alles aan doen om dat mogelijk 
te maken. Eén belangrijke voorwaarde hiervoor, vinden wij, is dat we een gratis toegankelijk festival 
zijn.” 

Corona op de loer 
Kleintje CityProms (KCP) moest er komen, zo werd tijdens de eerste coronaepidemie besloten. Jan 
Gaastra, binnen het festival verantwoordelijk voor de productie en techniek, was zich bewust van de 
kwetsbaarheid van die beslissing: “Niemand heeft een glazen bol, maar ook toen was wel duidelijk 
dat het houden van een festival in de herfst van 2020 niet eenvoudig zou worden. Corona lag en ligt 
op de loer.” 

De artiesten – blij dat er eindelijk weer een feestje gevierd kon worden – stonden te trappelen, er 
werd een programma in elkaar gezet 
en het marketingteam van CityProms 
bereidde pr-stukjes op de website en 
social media voor. Margot Hoiting: 
“We maakten afspraken met het 
Koepeltheater, de Westerkerk, 
Neushoorn, De Bres, fabriek Mannen 
van Staal en wijkcentrum Heechterp-
Schieringen, onze festivallocaties.” 
Alles moest coronaproof, op 
anderhalve meter van elkaar, met 
voldoende in-en-uit-
loopmogelijkheden. 

  Foto Jelle Zijlstra 
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Alle lof voor vrijwilligers 
Veel steun kreeg het vaste festivalteam van de vrijwilligers; onder leiding van Harmen van der Linde 
zorgden zij ervoor dat de posters op bijna honderd plekken in de stad werden opgehangen. Jan 
Gaastra en Marianne Zijlstra-Hoek stonden in nauw contact met artiesten. Gaastra, namens KCP 
contactpersoon met de gemeente Leeuwarden, informeerde iedereen over het laatste 
coronanieuws. ‘Morgenochtend meer duidelijkheid over capaciteit Koepeltheater’, berichtte hij in de 
appgroep. Of: ‘Misschien hebben we nog een kans in Neushoorn’, toen bleek dat het 
openingsconcert van Matangi en Kraayenhof niet doorging. 

Succes 
Margot Hoiting kijkt terug op een succesvol Kleintje CityProms. “En dan doel ik op de artistieke 
kwaliteit en het harde werk van alle mensen achter de schermen.” Bijna alles ging door, terwijl de 
coronamaatregelen steeds strenger werden. Want toen bleek dat het Koepeltheater en later ook 
Neushoorn vanwege corona maar maximaal dertig mensen – de artiesten meegerekend – mochten 
herbergen, stelde grote broer De Harmonie zich gastvrij op. Zonder een tariefsverhoging leende de 
schouwburg de grote zaal uit voor de concerten van Ekaterina Levental en Matangi-Kraayenhof. In 
de Rabozaal speelden de artiesten van Grenzeloze Muziek voor tachtig bezoekers. Gaastra: “Een 
mooi gebaar van De Harmonie dat snel en adequaat de helpende hand bood.” 

Natuurlijk is het jammer dat uiteindelijk maar weinig mensen bij Geel en Het Boompje waren; zulke 
kwalitatief hoogwaardige producties verdienen een veel groter publiek. En het was jammer dat 
Project Anders! in de fabriek van Mannen van Staal werd afgelast.  Maar wat blijft hangen, zegt 
Margot Hoiting, is dat “we dankzij de inzet van tientallen onzichtbare krachten, dankzij de vlekkeloze 
samenwerking met de verschillende theaters in de stad, cultuur van hoog niveau hebben kunnen 
bieden. In moeilijke tijden zorgt het samen beleven van kunst en cultuur ook voor verbinding en 
hechting. En daar is het ons in de eerste plaats om te doen.” 
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Bezwaarprocedure 
Het niet-toekennen van de vierjarige provinciale financiële ondersteuning was een tegenvaller. 
Natuurlijk. Op 30 juni 2020 maakte de provincie Fryslân bekend de raad van de Adviescommissie 
Kunstinfrastructuur 2021-2024 op te volgen. Het was een klap in ons gezicht: uitgerekend in aanloop 
naar onze tiende verjaardag moest CityProms het stellen zonder steun van de Friese overheid. Het 
was een besluit waartegen we ons verzet hebben.  

We startten een bezwaarprocedure en dienden een bijbehorend bezwaarschrift in. Daarin 
reageerden we puntsgewijs op de kritiek van de adviescommissie. 

Naar aanleiding van ons lobbytraject werd door het CDA een motie ingediend. Deze motie werd met 
ruime meerderheid, vrijwel statenbreed, aangenomen. De uitslag van 40 voor en 3 tegen sprak 
boekdelen. 

 

Voorstelling Anders! tijdens CityProms 2018 - Foto Ruben van Vliet 
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Position paper 
We hebben vervolgens alle Statenfracties gevraagd om onze verdediging – met daarin de waarden 
en het belang van CityProms goed uitgelegd – in persoonlijke gesprekken te voeren. De meeste 
fracties reageerden positief en nodigden ons uit op het provinciehuis.  

Ter ondersteuning schreven we een zogenoemde position paper; een overzichtelijke profielschets 
van CityProms. Een verslag dat we bewust klein (op 1 A4) hielden, rekening houdend met de 
doorgaans enorme hoeveelheid documentatie die een statenlid dagelijks te verwerken krijgt. Dan is 
een korte, overzichtelijke tekst eenvoudiger te behappen. 

Hieronder dat document: 

10 goede redenen voor nog eens 10 keer CityProms 
 

1. CityProms is de mienskip op zijn best. Met deelname van muzikanten uit alle dorpen 
en steden in Fryslân. De kwaliteit van deze Friese orkesten is hoog. Hier moet je trots 
op zijn en dit moet je bewaken en koesteren. 

2. CityProms wordt al jaren op waarde geschat door particuliere fondsen en 
overheden. Landelijke erkenning volgde kortgeleden met de toekenning van 150.000 
euro per jaar en vier jaar lang van het Fonds voor Cultuurparticipatie (FCP). 
CityProms haalt dus 600.000 euro naar Fryslän.  
 

3. Bij CityProms is inclusie vanzelfsprekend. Leeftijd, gender, culturele achtergrond, 
lichamelijk of verstandelijk beperkt: het doet er niet toe, want iedereen mag 
genieten van muziek. Als beoefenaar en als toeschouwer. 
 

4. CityProms is het festival van de grote namen, onder wie Noord Nederlands Orkest, 
Francis van Broekhuizen, Felipe Gallegos, Janine Janssen, Nora Fischer, Diamanda 
Dramm, Camerata RCO, Matangi Quartet, David Thornton en Behzod Abduraimov.  
 

5. Een gratis driedaags festival als CityProms is onmisbaar; juist en vooral voor mensen 
met een smalle beurs. Juist nu is het cruciaal om kunst en cultuur bereikbaar te 
houden. 30.000 bezoekers zorgen voor een flinke economische impact. 
 

6. Als gemeenschapsfestival bereikt CityProms alle lagen van de bevolking. Jaarlijks 
1.500 actieve participanten uit heel Fryslân, uit minstens 104 verschillende dorpen 
en steden. Welk festival doet ons dit na? 
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7. CityProms organiseert jeugdvoorstellingen van topkwaliteit. Om muziekcultuur te 
blijven voeden, moeten kinderen op jonge leeftijd in aanraking komen met klassieke 
muziek. 
 

8. CityProms is de motor voor nieuwe muzikale projecten. Zoals Youth Brass 2000, 
Landes Orchester Baden-Württemberg, Simon Bolivar Youth Orchestra, Junge 
Detsche Philharmonie, Noord Nederlands Jeugd Orkest (NNJO) 
 

9. CityProms verbindt en bereikt nieuwe doelgroepen. Samen met Zienn worden 
muzikale projecten met dak- en thuislozen uitgevoerd. Ook muziek en zorg, 
professionals en amateurs, en nieuwkomers werken met elkaar samen.  
 

10. Tenslotte schreef Sietske Poepjes in haar aanbevelingsbrief voor CityProms (bij de 
aanvraag voor het FCP) niet voor niets:  
‘Als Provincie ondersteunen wij CityProms financieel sinds het eerste jaar in 2011. 
Het is een belangrijk onderdeel van onze culturele infrastructuur. Er is meer geld 
nodig om de ambities van CityProms te continueren. Ik hoop van harte dat u bereid 
bent om de meerjarige aanvraag te honoreren.’ 

 

Foto Ruben van Vliet 



 
 

 

 

17 

Een ander lobbydocument dat we meenamen – en voorafgaand aan de gesprekken e-mailden – naar 
de statenleden was een samenvatting van social-mediareacties; reacties van culturele influencers en 
(muziek)gezelschappen naar aanleiding van de afwijzing door de provincie. Dat document staat 
hieronder: 
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Landelijke erkenning 
Ondertussen, terwijl de 
bezwaarprocedure richting 
provincie Fryslân nog in volle gang 
was, kregen we goed nieuws van 
het Fonds Cultuurparticipatie. Het 
landelijke fonds honoreerde eind 
augustus onze volledige aanvraag: 
een subsidiebedrag van 600.000 
euro, verdeeld over vier jaar (jan 
2021-dec 2024).  

Het was de ultieme erkenning voor 
ons festival, na de stevige kritiek 
van de adviescommissie. De 
typeringen ‘krap voldoende’, 
‘zwak’ en ‘geen visie’ waren namelijk behoorlijk aangekomen. De bijdrage van het FCP was daarom 
ook een morele steun. Temeer het landelijke fonds het tegenovergestelde beweerde van wat de 
provinciale adviescommissie schreef. Het FCP roemde ‘de liefde voor muziek, die zo duidelijk in de 
plannen tot uiting’ kwam. Het landelijke fonds schreef verder dat CityProms een ‘uniek’ festival is 
dat amateurs en professionals min of meer gelijk aan elkaar schakelt en er geen artistiek 
waardeoordeel over velt.  

De Leeuwarder Courant berichtte daags na het nieuws met het volgende artikel: 

Het gratis toegankelijke klassieke-muziekfestival City Proms ving bot bij de provincie, maar krijgt wel 
zes ton over vier jaar van het landelijke Fonds Cultuurparticipatie. 

Het festival krijgt die 150.000 euro per jaar op basis van hetzelfde plan dat de externe commissie van 
de provincie nog onvoldoende vond, bij de verdeling van de provinciale cultuurgelden voor de 
komende vier jaar. 

,,Dat vond ik nogal elitair”, zegt oprichter en artistiek directeur Margot Hoiting. ,,Die commissie keek 
heel erg naar de artistieke waarde, maar ja, hoe meet je dat?” Het Fonds Cultuurparticipatie is 
overduidelijk meer gecharmeerd van de samenwerking tussen professionele en amateurmuzikanten, 
van het laagdrempelige karakter en van de sociaal-maatschappelijke initiatieven die het festival 
ontplooit. 

,,Maar we zijn duidelijk een kunstenfestival”, zegt Hoiting, ,,geen amateurfestival. Dat is vaak het 
misverstand bij dit fonds.” Het Fonds Cultuurparticipatie is niet heel bekend: City Proms was de 
enige aanvrager uit Friesland. Voor het eerst. ,,Vier jaar geleden waren we er nog niet klaar voor. Dit 
is een enorme erkenning.” 
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Er zit een adder onder het gras: de cofinanciering. De voorwaarde is dat lokale en regionale 
overheden bijpassen. Wat de gemeente Leeuwarden betreft zit dat wel goed. Het mogelijke 
knelpunt zit dus bij de provincie. Hoiting: ,,Ik ga ervan uit dat het goed komt.” 
(einde bericht) 

Cofinanciering 
De slotconclusie van Margot, in het LC-artikel, was een tikkeltje provocatief. Een boodschap aan de 
bezwaarcommissie van de provincie Fryslân, aan het provinciale bestuur en een opmerking die 
natuurlijk niet los gezien kon worden van het goede nieuws van het FCP. Immers, de fikse klap die de 
provinciale partner – al negen jaar achtereen – had gegeven, was hard aangekomen. De landelijke 
erkenning van het FCP bleek daarentegen een helende meester: het gebutste zelfvertrouwen was er 
plotseling weer. En dus gingen we ervan uit dat het goedkwam… 

Aldus geschiedde, min of meer. Het besluit van de bezwaarcommissie, die voor het eerst volledig 
werd gevormd door landelijke cultuurkenners, werd op enkele punten door provinciale staten 
gecorrigeerd. Drie festivals – CityProms, Welcome to the Village en Oranjewoud Festival – kregen 
respectievelijk 50.000, 50.000 en 20.000 euro uitgekeerd.  

Volgens cultuurgedeputeerde Sietske Poepjes was de provincie gegijzeld door de landelijke fondsen, 
omdat zij de toegekende subsidies koppelden aan (een vorm van) cofinanciering.  

In het Friesch Dagblad verscheen media december een stuk met de volgende passage: ‘De provincie 
wordt ermee voor het blok gezet, zei zij (Sietske Poepjes): als die niet extra bij zou dragen, zouden 
de festivals een deel van de toegekende landelijke subsidies kunnen vergeten.’ 

 

Foto Ruben van Vliet 
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Marketing en communicatie 
Het marketing- en communicatieteam (marcom) van CityProms bestaat in 2020 uit Radboud Droog 
(hoofd), Ingrid van Damme en Simon Vlas (vormgeving). Het is een klein team dat bij opschaling 
gebruik maakt van een flexibele schil; vaste fotograaf in die schil is huisfotograaf Ruben van Vliet.  

Dit team, zonder fotograaf, kwam na de zomervakantie – eind augustus – elke maandagmorgen 
bijeen voor (redactie)overleg. In aanloop en tijdens Kleintje CityProms (hierover verderop meer) 
voegde Tanja Wenzler-Balkema zich bij het marcomteam. Ze hield zich onder meer doende met het 
bijhouden van de reserveringen.  

Het marketing- en communicatieplan is er op gericht om alle interne en externe doelgroepen zo 
goed mogelijk te informeren. Opdat deze doelgroepen zich bewust worden van de kracht en zelfs 
noodzaak van (klassieke) muziek.  

Het marcomteam publiceerde op de eigen kanalen. Dat zijn de website, Facebook en Twitter en 
Instagram. Ook werden nieuwsbrieven en knipselkranten verstuurd. De webcare en analytics – de 
feedback en cijfers naar aanleiding van de online activatie – is in beheer van het marcomteam en 
worden regulier besproken.  

Alle communicatie en marketing wordt bijgehouden in een contentkalender. Met hierin dus de data 
van vergaderingen, de verschillende campagnes; maar ook alle data met uitingen op social media. 
Het vullen van de contentkalender gebeurt op basis van eigen nieuwsgaring. Het marcomteam is het 
eindstation voor de opdracht van drukwerk van fysieke media (brochures, posters, flyers).  
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Overzicht marketinguitingen CityProms 2020 
Social media 
Facebook, Twitter en Instagram. Hieronder een aantal voorbeelden van de vele social-
mediaberichten. 

 

Foto 1Facebook 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
Instagram 

Twitter Facebook 
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Aandacht in de pers 
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Professionalisering 
Het vaste team – voor zover je over ‘vast’ kunt spreken in relatie tot een culturele projectorganisatie 
– werd vlak voor de zomer uitgebreid met een nieuwe coördinator op marketing en communicatie. 
Radboud Droog werkte onder meer als journalist en was bij Culturele Hoofdstad van Europa 2018 
communicatieadviseur van CEO Tjeerd van Bekkum.  

De verdere professionalisering van het kleine projectteam kreeg begin 2021 een nieuwe impuls met 
het aantrekken van Tjeerd van Bekkum. Door de vaststelling van het Fonds Cultuurparticipatie, om 
CityProms de komende vier jaar extra te ondersteunen, was er financiële ruimte voor een zakelijk 
leider.  

Van Bekkum, oud-burgemeester en voormalig directeur van Culturele Hoofdstad van Europa 2018, 
trad per 1 februari 2021 in functie. Tjeerd van Bekkum combineert zijn nieuwe functie met zijn 
parttime werk als loopbaanbegeleider bij consultancybureau Van Ede en Partners. Hij is thans 
voorzitter van Stichting Oranjewoud Festival, een functie die hij te zijner tijd zal neerleggen. 

Margot Hoiting, algemeen directeur van CityProms, juichte de komst van Van Bekkum in een 
persbericht toe: ,,Tjeerd behoeft geen enkele introductie. Zijn kennis en netwerk, in zowel het 
culturele als politieke en maatschappelijke domein, is enorm. We zijn daarom blij en trots dat 
het gelukt is om een zwaargewicht als hij aan ons kleine team toe te voegen. Met Tjeerd 
hebben we iemand die zich goed voelt bij grootse plannen.”  

Van Bekkum in hetzelfde persbericht: ,,Dat ik mij met name bezighoud met de zakelijke en 
commerciële kant van een festival is één van de leuke aspecten aan deze functie. Al was ik als CEO 
van Culturele Hoofdstad natuurlijk ook wel wat gewend. Ik sta op de drempel van een nieuw 
avontuur en dat is een heerlijk gevoel.”  

Organogram CityProms 
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CityProms 2020 met grote dank aan:  
 

Begunstigers 

   
  

 

             

   

 

 

 

 

 

 

 

De vrijwilligers 

Ondanks het niet-doorgaan van het reguliere festival werkte vorig jaar een groep van ongeveer 25 
vrijwilligers mee. Het was inzet die zowel achter als voor de schermen werd gepleegd. Zo is actief 
meegedacht over de marketing tijdens het najaarsprogramma. Ook is meegewerkt aan het 
organiseren van de jaarlijkse vrijwilligersavond die, eveneens vanwege corona, is afgelast.  

In aanloop naar Festivals for Compassion en Kleintje CityProms bleek eens temeer de kracht van 
onze vrijwilligerspool. CityProms kreeg in 2020 onbezoldigde hulp bij fotografie, signing 
(rondbrengen van posters), productie (licht en geluid in theaters), het bijhouden van reserveringen 
en sponsor- en gastenlijsten, de ontvangst van gasten en artiesten, placering en aankleding van de 
locaties. De invloed van corona op de vrijwilligersinzet uitte zich in slechts een paar afzeggingen.  

 


